
 تشکیل 200 پرونده تخلف برای غرفه داران 
در نمایشگاه بین المللی مشهد

 از آموزش قرآن در فضای مجازی تا  
تأسیس یک شرکت تعاونی

رئیس شعبه سیار تعزیرات حکومتی خراسان رضوی خبر داد قدس از موسسه » قرآنی حدیث« گزارش می دهد

رئیــس شــعبه ســیار تعزیــرات حکومتی 
خراســان رضوی گفت: بازرسان تعزیرات به 
همراه کارشناسان نظارت رسیدگی بازرسان 
تعزیرات طی روزهای دهم تا هفدهم اسفند 
بر عرضــه و فــروش کالاهای اساســی در 
نمایشــگاه بین المللی مشهد نظارت داشتند 

که در بازرسی های انجام... 

مؤسســه قرآنی حدیث از ســال ۱۳۹۵ در 
زمینه آموزش علوم قرآنی و تلاوت کلام الله 
مجید فعالیت خود را در مشــهد آغاز کرده 
و در ایــن مــدت موفقیت هــای فراوانی به 
دســت آورده اســت. برای آشنایی بیشتر با 
فعالیت های این مؤسسه قرآنی به سراغ سعید 

.......صفحه 4 حاج ابراهیمی ... .......صفحه 2
س

قد
  -

ت 
بیا

د 
حی

: و
س

عک

آخرین خبرها از قطار برقی مشهد- تهران،مسکن مهر و مترو گلبهار
قدس پیگیری کرد

توزیع عمومی گوشت در 
مشهد به خط پایان رسید

.......صفحه ۳

وزیر راه و شهرسازی در پاسخ به قدس تشریح کرد

.......صفحه 4

 مسئولان بهداشتی
شهرستان تایباد  هشدار دادند

آبیاری سبزی و 
زعفران با استفاده از 
فاضلاب بیمارستانی 

چند ماهی است که توزیع و  افزایش قیمت گوشت قرمز و مرغ به 
یکی از معضلات جدی استان تبدیل شده است. به همین دلیل 
از ســوی مدیران استانی، چندین طرح، برای برطرف کردن این 
مشکل پیشنهاد شده اســت. یکی از این طرح ها، توزیع گوشت 
قرمز گــرم و منجمد و همچنین توزیع مــرغ به قیمت مصوب 
دولتی در سطح شهر است. اما این طرح نیز به خوبی اجرا نشده و 

بسیاری از شهروندان و همچنین عاملین ...

شــبکه فاضلاب تایباد پس ازیک دهه از آغاز عملیات اجرایی 
همچنان به  دلیل نرســیدن بودجه، خاک می خورد. هم  اکنون 

.......صفحه 4فاضلاب شهری تایباد ...
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استاندار خراسان رضوی:

فرودگاه 
بین المللی مشهد 

 به خارج شهر 
منتقل می شود

استاندار خراسان رضوی گفت: مکان فرودگاه مشهد 
به دلیل نزدیکی به شهر مزاحمت هایی را برای مردم 
فراهم کرده است وبرنامه ریزی های لازم برای انتقال 

آن به خارج مشهد در حال انجام است..
علیرضا رزم حســینی در نشست با سرمایه گذاران 
حوزه گردشــگری اظهار کرد: ایــده ای در رابطه با 
فرودگاه بین المللی مشهد وجود دارد که نمی دانم 
با توجه به شرایط اقتصادی تا چه میزان عملیاتی 
اســت. الگوهایی وجود دارد که بعداً در جلســه ای 
به مســئولان مربوط اعلام خواهد شد.وی در ادامه 
افــزود: ســه وزارتخانه صنعت، معــدن و تجارت، 
جهاد کشاورزی و میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری منبع خلق ثروت در اقتصاد ایران هستند 
و سایر وزارتخانه ها و دستگاه ها همچون شهرداری 
نقش پشتیبانی دارند. امروز سومین صنعت پول ساز 

در دنیا گردشگری است ...

 برگزاری نخستین جشنواره خلاقیت 
در نقشواره های روزنامه ای 

قدس:همزمــان بــا ولادت امام باقر علیه الســلام، نخســتین 
جشــنواره خلاقیت در نقشواره های روزنامه ای با حضور ۵۰۰ نفر 
از دانش آموزان و در قالب ۸۵ تیم از ســه مقطع آموزشــی و به 
همت معاونت پژوهش اداره آموزش و پرورش ناحیه یک مشهد 

و باشگاه پژوهشگران این ناحیه برگزار شد.
رئیــس اداره آموزش و پــرورش ناحیه یک مشــهد مقدس در 
این جشــنواره گفت: دســتاورد مهمی که در قالب جشنواره به 
دســت آمد این است که ما موفق شــدیم ۵۰۰ نفر از نوجوانان 
و دانش آموزانمان را در قالب این جشــنواره گردهم آوریم تا در 
راســتای انجام یک طرح خلاقانه، فعالیت های گروهی و تیمی را 
تجربه کنند و تلاش نمایند تا با هم اندیشی و همفکری به تولید 
یک محصول نوآورانه و خلاقانه دســت پیــدا کرده و خود را در 

رقابت با همسالان خود بسنجند.
ســیدرضا خاتم پور با بیان این نکته که هــدف از برگزاری این 
جشــنواره پرورش خلاقیت، ایجاد روحیه نشاط، تقویت روحیه 
کار گروهی و تحقق شعارهای آموزش و پرورش در طرح مدرسه 
زندگی می باشــد، گفت: تیم های شرکت کننده در این جشنواره 
پس از طی مراحل اعلام آمادگی و ثبت نام طی دو جلسه کارگاه 

آموزشی با طرح آشنا شدند. 
وی افزود: ارزیابی طرح هــا در هر مقطع به صورت مجزا صورت 
می گیرد و داوری هر اثر در دو بخش رفتار شناســی کار گروهی 
و تیمی و ارائه اثر هنری خلاقانه توسط سه داور صورت گرفته و 

امتیاز نهایی اثر از معدل گیری سه نمره تعیین می شود.

سوژه از شما / پیگیری از ما
در راستای رسالت مطبوعاتی وظیفه خود می داند در جهت رفع مشکلات مردمی،  سوژه های ارسالی از سوی 

خوانندگان  عزیز    در حوزه های شهری، اجتماعی، اقتصادی و ...  را پیگیری و منعکس کند .
لطفاً ابتداي پیام كلمه »سوژه« را قید نمایید.منتظر سوژه های شما از طریق سامانه پیامکی  هستیم.

شماره پیامک:   300072305

 برگزاری مراسم معنوی اعتکاف 
در 37 پایگاه مساجد نیشابور

تبلیغات  اداره  رئیس  نیشابور- خبرنگار قدس: 
اسلامی شهرستان نیشابور از برگزاری مراسم معنوی 
اعتکاف در۳7 پایگاه مساجد سطح این شهرستان 
خبر داد.حجت الاســلام علیرضا جوانشیری افزود: 
ثبت نام معتکفان از بیستم اسفند ۹7 آغاز می شود 
و مســاجدی که ظرفیت داشته باشند می توانند تا 

لحظه آغاز اعتکاف افراد را پذیرش کنند.
وی خاطرنشان کرد: بیش از ۶۵ درصد از معتکفان 
سال گذشته شهرستان نیشابور را نوجوانان و جوانان 
۱۵ تا ۳۰ ساله تشــکیل دادند و این نشان دهنده 
سطح بالای گرایش به معنویت در قشر جوان است.

حجت الاســلام جوانشــیری یادآور شــد: برگزاری 
حلقه های معرفتی، سخنرانی، جزء خوانی قرآن کریم، 
مشاوره، احکام، جشن ولادت حضرت امیرالمؤمنین 
علی علیه الســلام و قرائت دعــای  ام داوود از جمله 
برنامه های اعتکاف در مســاجد دارای معتکف است.

وی عنوان کرد: اعزام مبلغ ومبلغه متخصص باهدف 
تبیین موضوعــات اخلاقی و اجتماعی و توزیع بیش 
از 2۰۰۰ بسته فرهنگی با کمک آستان قدس رضوی 
از برنامه های فرهنگی این مراسم معنوی خواهد بود.

رئیس اداره تبلیغات اسلامی شهرستان نیشابور تصریح 
کرد: ســنت نبوی اعتکاف از ۱۳ تا ۱۵ ماه رجب؛ 2۹ 
اســفند۹7 تا دوم فروردین ۹۸ در سطح شهرستان 

نیشابور و نقاط مختلف کشور برگزار می شود.

در مراسم معارفه امام جمعه جدید شهر بشرویه عنوان شد

مسئولان باید هنر خود را در خدمت به مردم به کار گیرند
الاســلام  »حجت  قدس:  -خبرنگار  بشــرویه 
والمسلمین سید محمد معلمی« به عنوان امام جمعه 

جدید شهر بشرویه معرفی شد. 
سرپرست نمایندگی شــورای سیاست گذاری ائمه 
جمعه خراســان جنوبی در نشست شــورای اداری 
شهرستان بشــرویه که با محوریت تکریم و معارفه 
امام جمعه جدید شــهر بشرویه برگزار شد، با اشاره 
به خدمات بسیار ارزنده »حجت الاسلام والمسلمین 
محمد شــمس الدین« امام جمعه ســابق بشرویه 
خاطرنشان کرد: ایشــان یکی از ائمه جمعه بسیار 
پرتلاش اســتان بودند که در تمامی امور فرهنگی، 
اجتماعی، اقتصادی و سیاســی زحمــات زیادی را 

کشیدند.
حجت الاسلام والمسلمین رحیم آبادی با اشاره به امر 
خطیر امامت جمعه و وظایف این نهاد تصریح کرد: بر 
اساس تأکیدات قرآن، باید در مسیر ابلاغ دین اسلام 
و هدایت جامعه مسلمان بیشترین تلاش را به کار 
گرفت، چراکه خداوند نیز به پیامبراکرم)ص( دستور 
می دهد که »برســان و ابلاغ کــن« و جریان امامت 
و ولایت امیرالمؤمنین)ع( نیز خود نمود دیگری از 

اهمیت به ترویج دین اسلام است.
وی تأکیــد کرد: به فرمایش مقــام معظم رهبری 
مملکتداری بسیار سخت است، ولی باید کار سخت 
را نیز به اهل آن داد و مسئولان عزیزی که مسئولیت 

دارنــد باید هنر خــود را در خدمت به خلق به کار 
گیرند.

سرپرست نمایندگی شــورای سیاست گذاری ائمه 
جمعه خراسان جنوبی خاطرنشان کرد: ائمه جمعه 
در هر شهری که باشند باید مدافع ارزش های انقلاب 
و اسلام باشــند، چرا که به فرموده حضرت آقا امام 

جمعه در هر شهری مسئول انقلاب است.
وی با اشــاره به اینکه باید امید را در جامعه تقویت 
کرد، افزود: سرمایه انسان امید است امید که از دست 
برود انگیزه ها بــرای ادامه حرکت کاهش می یابد و 
در کشور ما سرمایه امید، ولایتمداری است ولی اگر 
آن را از دست بدهیم بی شک ناامیدی و یأس حاکم 

خواهد شد.
حجت الاسلام معلمی امام جمعه جدید بشرویه هم 
گفت: رمز پیشرفت و موفقیت در هر جایی، اتحاد و 

همدلی نیروهای آن منطقه است. 
وی خاطرنشــان کرد: امیدواریم که در شهرستان 
بشرویه که شهری فرهنگی و شهیدپرور است بتوانیم 
آنگونه که شایســته مردم این شهرستان می باشد 

خدمت کنیم.
وی افزود: رمز پیشرفت و موفقیت در هر جایی اتحاد 
و همدلی نیروهای آن منطقه است. وی افزود: زمان 
آن رسیده که در تمام کشور و حتی جوامع اسلامی 
اختلافات مسلمین به خاطر هم صدا شدن در مسیر 

انقلاب و اسلام کنار گذاشته شود و نباید طوری باشد 
که به خاطر گرایش ها مردم و منطقه ضرر کنند.

علیرضا زمان زاده فرماندار شهرســتان بشرویه نیز 
در این مراســم با قدردانی از تلاش های امام جمعه 
سابق بشرویه و با اشاره به اهمیت نقش امامت جمعه 
خاطرنشان کرد: در همین سه چهار ماه که سپری 
شده، جای خالی امام جمعه در شهر واقعاً احساس 
می شــود، چرا که امام جمعه به معنای واقعی پدر 
معنوی شهر هستند همانگونه که پدر در خانه نباشد، 

نبود امام جمعه هم در این مدت احساس می شد.
وی افزود: حجت الاسلام والمسلمین شمس الدین 
در زمان خدمتشان در این شهرستان در تمامی امور 
برای بشرویه تلاش کرده و سنگ تمام گذاشتند و 
همچنین کمک کردند تا علاوه بر مباحث فرهنگی 
در تمامی عرصه های اقتصادی، سیاسی، عمرانی و 
ســایر حوزه ها شهرستان بشرویه مسیر پیشرفت را 

طی کند.
وی با اشــاره به اهمیت حضــور در نماز جمعه هم 
تصریح کرد: مهم ترین گذر برای عبور از بحران های 
موجود، انســجام وحدت ملی است که نماز جمعه 
خود یکی از این مصادیق انســجام می باشد و برای 
عبور از مشکلات شهرستان نیز باید در کنار یکدیگر 
قرار بگیریم تا بتوانیم خدمات نظام به شهرســتان 

بشرویه را بیش از پیش گسترش دهیم.
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آگهی مزایده عمومی
اداره آموزش و پرورش ناحیه 6 در نظر دارد از طریق مزایده، غرفه چاپ و تکثیر خود 
را در ح��دود 12 متر مربع از طریق مزای��ده عمومی به اجاره واگذار نماید. جهت اطلاع 
از شرایط و تکمیل و تحویل اسناد، از تاریخ انتشار به مدت 5 روز ) از ساعت 8 الی 
12( به آدرس نبش دانشجو 10 – کارشناسی امور پشتیبانی ) به شماره 38684200( 

مراجعه نمایند.

قیمت پایه مساحت ) مترمربع(کاربریآدرس ملک
کارشناسی ) ریال(

تضمین شرکت 
در مزایده عرصهاعیان

بلوار دانشجو- نبش 
دانشجو 10

12 متر اداری
مربع

5% قیمت 10،500،000
پیشنهادی
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آگهی تجدید مناقصه کتبی شهرداری گناباد 
نوبت چهارم 

ش��هرداری گناباد در نظ��ر دارد در رعایت ماده 4 آئین 
نامه مالی شهرداری ها خدمات رفت وروب - جمع آوری 
وحمل زباله س��طح ش��هر را به بخش خصوص��ی واگذار 
نماید . لذا از متقاضیان واجد ش��رایط دعوت می ش��ود 
از تاری��خ درج آگه��ی حداکثر ظرف م��دت ده روز جهت  
دریافت اس��ناد مناقصه یا کسب هر گونه اطلاع از روند 
مناقص��ه به امور مالی ش��هرداری مراجعه ویا با ش��ماره  
57221224- 57223540-051  تماس حاصل فرمایند .

حسین زاده شهردار گناباد

آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی -عادی بطور 
فوق العاده شرکت پدیده تجاری دریای نور بارثاوا 
)سهامی خاص(به شماره ثبت 26946 مشهد و با 

شناسه ملی 10380423529 )نوبت اول( 
از کلیه سهامداران دعوت می گردد رأس ساعت 
10صبح روز 98/01/07 در محل ش��رکت قاس��م 
آب��اد ابت��دای بلوار اندیش��ه ، انته��ای  رازی 9 
دفتر ش��رکت حضور بهم رس��انند تا نس��بت به 
موارد ذیل تصمیم گیری ش��ود .دس��تور جلسه 

:1-انتخاب اعضای هیئت مدیره 
2-انتخاب بازرسان 

افرادی ک��ه تمایل به کاندیداتوری س��مت های 
فوق می باشند تا یک هفته قبل از جلسه مدارک 

خود را به دفتر شرکت تحویل دهند.
هیئت مدیره

آگهی دعوت به مجمع عمومی فوق العاده شرکت 
پدیده تجاری دریای نور بارثاوا )سهامی خاص(
به شماره ثبت 26946 مشهد و با شناسه ملی 

10380423529)نوبت اول(
از کلی��ه س��هامداران دع��وت می گ��ردد رأس س��اعت 
10صب��ح روز 98/01/06 در مح��ل ش��رکت قاس��م آباد 
ابتدای بلوار اندیش��ه ، انتهای  رازی 9 دفتر ش��رکت 
حضور بهم رس��انند تا نس��بت به م��وارد ذیل تصمیم 

گیری شود .دستور جلسه :1-تغییر آدرس شرکت
هیئت مدیره
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قدس از موسسه » قرآنی حدیث« گزارش می دهد

از آموزش قرآن در فضای مجازی تا  تأسیس یک شرکت تعاونی
خبر

قرآنی  مؤسسه  اشکذری:  متولی  محسن 
حدیــث از ســال ۱۳۹۵ در زمینه آموزش 
علوم قرآنی و تلاوت کلام الله مجید فعالیت 
خود را در مشــهد آغــاز کــرده و در این 
مدت موفقیت های فراوانی به دســت آورده 
اســت. برای آشنایی بیشــتر با فعالیت های 
این مؤسســه قرآنی به ســراغ سعید حاج 
ابراهیمی، مدیر این مؤسســه که از قاریان 
و اســتادان توانمند قرآن می باشد می روم و 
از او می خواهــم در زمینه فعالیت های خود 
و مؤسســه توضیحات بیشتری را ارائه دهد 
که می گوید: بنده ۲۵ سال است در خدمت 
قرآن هستم و در این مدت ۲۰ جلسه قرآن 

را در حاشیه شهر مشهد تأسیس کردم.
وی ادامه می دهد: بــا توجه به کمبودهایی 
که برای آموزش قرآن خواهران وجود دارد 
از دو ســال قبل به همراه خانم اسحاق نژاد 
که از استادان برجســته قرآن و از بستگان 
من هستند، خانه قرآن ترتیل بانوان حدیث 
را تأســیس کردیم که خروجی های بسیار 
خوبی داشــته است و در مســابقات اوقاف، 
ملی و دانشجویی شاگردان ایشان رتبه های 

خوبی کسب کرده اند. 

 دولت هیچ کمکی به ما نکرد
با  ابراهیمی  حــاج 
اشاره به اینکه برای 
آقایــان  آمــوزش 
ســه  اتاق  یک  در 
در چهار مشــکلی 
وجود ندارد و رفتن 
صــدا به بیرون هم 
ایــرادی ندارد، تصریح می کنــد: ولی برای 
خانم ها این مشکل وجود دارد و باید مکانی 
وجود داشته باشد تا صدای آن ها به بیرون 
نرود و تنها دغدغه ما در حال حاضر نداشتن 
مکان مناسب اســت و در این زمینه دولت 

هیچ کمکی به ما نکرده است.
حــاج ابراهیمی ادامــه می دهــد: از دیگر 
برنامه های ما برقراری محافل قرآنی ضحی 
اســت که در چنــد نقطه مشــهد برگزار 
می شود. از شــهرهای مختلف مثل قوچان، 
تربت جام، گرگان و... برای فرا گرفتن قرآن 

در این جلسات حضور پیدا می کنند.

 صندوق قرض الحسنه و شرکت تعاونی
وی با اشــاره به دیگر فعالیت های مؤسسه 
صافات، خاطرنشــان می کند: یک صندوق 
قرض الحسنه برای خانم ها تأسیس و هرهفته 

قرعه کشی انجام می شود و 
بدون  الحســنه  قرض  وام 
پرداخت می شــود  کارمزد 
ویژه  تعاونی  و یک شرکت 
قاریان و اســتادان خانم و 
خانواده های قرآنی تأسیس 
ایــن قالب  تــا در  کردیم 
بعضی نیازهای زندگی شان 

را تأمین  کنیم.

 ۶۰ میلیون هزینه در دو سال
مدیر مؤسسه قرآنی حدیث با اشاره به اینکه 
در این دو سال 6۰ میلیون هزینه کردیم تا 
توانستیم این فضای کوچک را برای فعالیت 
خانم هــا مهیا کنیم، خاطرنشــان می کند: 
تاکنــون ۳۰۰ نفر در کلاس هــا به صورت 
حضــوری و ۵۰۰ نفر هم به صورت مجازی 
شرکت کرده اند و خانم ها اسحاق نژاد و ترابی 
در حــوزه صوت و لحن و نغمــات با بانوان 
کار می کنند واین گروه های تلگرامی در کل 

کشور فعال هستند.

 اعطای مدارک معتبر
 حاج ابراهیمی با اشــاره به اینکه جلســات 

عمومی به صــورت رایگان 
فقط  و  می شــود  برگــزار 
تخصصی  کلاس های  برای 
تمام  از  پایین تر  که  مبلغی 
مؤسســات اســت دریافت 
خاطرنشــان  می شــود، 
می کنــد: در پایان هر دوره 
گواهینامه معتبر براســاس 
ســازمان  از  کــه  مجوزی 
ارشــاد  اداره  و  تبلیغــات 

داریم، ارائه می شود.

 کلاس هایی با حضور استاد سادات فاطمی
ملیحه اســحاق نژاد، رئیــس هیئت مدیره 
مؤسسه قرآنی حدیث نیز درباره فعالیت های 
خود و مؤسسه می گوید: با توجه به اهمیت 
آموزش قــرآن برای بانــوان، در درجه اول 
محفل قرآنی بانوان ضحی را تأسیس کردم 
که خروجی های بسیار خوبی در زمینه تدبر، 

قرائت، حسن حفظ و تفسیر قرآن دارد.
وی با اشــاره به اینکه قــرآن را در محضر 
اســتادانی چون جواد ســادات فاطمی فرا 
گرفته اســت، خاطرنشان می کند: از ایشان 
خواهــش کــردم کلاس هایــی را با حضور 

ایشــان در زمینــه تجوید، وقــف و ارتقای 
داوری داشته باشیم.

اسحاق نژاد با تأکید بر اینکه فکر نمی کردیم 
تا این اندازه از کلاس ها اســتقبال شــود، 
خاطرنشــان می کند: در حال حاضر مشکل 
ما نداشــتن مکانی است که ظرفیت حضور 

این تعداد از بانوان را داشته باشد.
وی بــا انتقــاد از مهجور مانــدن قرآن در 
مشــهد، اظهار می دارد: باید بستری فراهم 
شود تا همه اقشار مردم بتوانند از قرآن بهره 
ببرند و از محضر اســتادان استفاده کنند و 
امیدوارم اگر خیرانی هســتند که می توانند 
در این زمینه کمک کنند پا به میدان عمل 
بگذارند و بهتریــن باقیات صالحات را برای 

خود مهیا کنند.

در حوالی امروز2

مدیرکل دفتر انجمن اولیا و مربیان وزارت 
آموزش و پرورش در مشهد: 

  مدارس باید در قبال مطالبه خانواده 
پاسخگو باشند 

قدس: نشســت مشــترک جمعی از مدیران آموزش و پرورش 
خراســان رضوی و شورای انجمن اولیا و مربیان خراسان رضوی 
در مشهد برگزار شد. مدیرکل دفتر انجمن اولیا و مربیان وزارت 
آموزش و پرورش در این جلســه اظهار داشــت: در سند تحول 
بنیادین بر نقش و ســهم خانواده در فعالیت های تعلیم و تربیت 
تأکید فراوان شده و تلاش ما نیز بر این است تا زمینه مشارکت 
خانواده ها در تصمیم گیری های حوزه آموزش و پرورش را با تصویب 
قوانین لازم و همکاری آن ها در بحث های اجرایی گسترش دهیم. 
نورعلی عباسپور افزود: با دستور وزیر آموزش و پرورش مقرر شده 
شورای عالی انجمن اولیا مربیان در سطح وزارت تشکیل شده تا 
این شورا و نمایندگان آن ها در تمامی سطوح تصمیم گیری در 
نهاد تعلیم وتربیت حضور داشته و در سیاست گذاری، برنامه ریزی، 
اجرا و نظارت بر فعالیت های آموزشی و پرورشی حضور جدی و 
فعال از ســوی نمایندگان خانواده ها را داشته باشیم. وی حضور 
خانواده ها در فرایندهای تصمیم گیری در آموزش و پرورش را از 
حقوق اصلی آن ها خوانــد و ادامه داد: اولیای دانش آموزان حق 
دارند بر فعالیت هایی که در مدارس برای دانش آموزان پیش بینی 
شده و اجرا می شــود نظارت داشته باشند و اعتقاد ما این است 
مدارس ما باید در قبال مطالبه خانواده پاسخگو باشند. مدیرکل 
دفتر انجمن اولیا و مربیــان وزارت آموزش و پرورش ایجاد فهم 
مشــترک بین خانواده و مدرســه را یکی از اصلی ترین مواردی 
دانســت که منجر به موفقیت نظام تعلیم و تربیت خواهد شد و 
درهمین رابطه اظهار داشت: باور ما این است که باید فاصله بین 
خانه و مدرسه را کاهش دهیم چرا که خانواده اصلی ترین مرجع 
تربیتی برای دانش آموزان است و آموزش و پرورش نیاز دارد تا با 
کمک نهاد خانواده در زمینه رشد فعالیت های تربیتی گام بردارد.

وی انجمــن اولیــا و مربیان و خانواده دانش آمــوزان را ظرفیت 
بسیارخوبی دانســت که در اختیار آموزش و پرورش قرار دارد و 
باید از آن ها به بهترین شکل استفاده کرد و در همین رابطه اظهار 
داشــت: مدیران مدارس ما باید از این سرمایه عظیم به بهترین 
شکل اســتفاده کنند تا با مشــارکت خانواده ها در فرایندهای 
مدارس شاهد تحول در برنامه های تعلیمی و تربیتی در مدار رشد 
فعالیت های تربیتی گام بردارد. مدیرکل آموزش و پرورش خراسان 
رضوی هم با تأکید بر لزوم هم افزایی هر چه بیشــتر خانواده و 
آموزش و پرورش خاطرنشــان ساخت:بســیاری از معضلات از 
جمله آسیب های اجتماعی که امروز به دغدغه مسئولین نظام و 
بخصوص مقام معظم رهبری تبدیل شده است، می تواند از طریق 
تعاملات هر چه بیشتر خانواده و آموزش و پرورش قابل حل باشد، 
خوشبختانه در همین راستا در آموزش و پرورش خراسان رضوی 
طی سال های گذشته اقدامات خوبی صورت پذیرفته و در سال 
جاری نیز اقدامات خوبی در دســت اجراست که همین اقدامات 
باعث شده این استان همواره در جمع استان های برتر در حوزه 

همکاری های اولیا و مربیان قرار داشته باشد.

سردار قاآنی در یادواره شهدای لشکر فاطمیون:  
  شهدای فاطمیون بار دیگر واژه 

مقاومت را برای ما روشن کردند

تسنیم: جانشین فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی گفت: نیروهای لشکر فاطمیون و خاصه شهدای آن ها 
و خانواده آن ها می توانند سرشــان را بالا بگیرند و به محضر 

امام راحل بگویند از حریم ولایت دفاع کرده اند. 
سردار اسماعیل قاآنی در یادواره شهدای لشکر فاطمیون در 
محل سالن قدس حرم مطهر رضوی اظهار داشت: نخستین 
نکته ای که باید متذکر شــوم این است که اگر مجلسی برای 
هر شــهیدی یا تعداد شهیدی تشکیل می شود، این مجلس 
اولاً مجلس عزا نیست؛ بلکه مجلس عزتمداری، سرافرازی و 
سربلندی اســت و ثانیاً این جلسات متعلق به همه شهدای 
عالی مقام اســت و در حقیقت ما میهمان این شهدای عالی 

مقام هستیم.
سردار قاآنی خاطرنشان کرد: شهدای فاطمیون جزو کسانی 
هســتند که در این برهه از تاریخ یک بار دیگر معنایی دیگر 
از واژه مقاومت را برای ما روشــن ساختند و پرده برداشتند 
و آن اینکه مانند ســایر رزمندگان در میدان بودند، اما دو بار 
مهاجرت کردند و بعد مقاومت را ادامه دادند؛ اول مهاجرت از 
جغرافیای زندگی متعارف خود و دوم مهاجرت از سرزمینی 
به نقطه ای دیگر؛ چرا این مهاجــرت دوبار اتفاق افتاد؟ برای 
آنکه نشان دهند شیعه پیرو حضرات ائمه معصومین)ع( وقتی 
می گوید خدایا ما را به راه راست هدایت فرما در عمل نیز آن 
را نشان می دهد و وارد میدان مقاومت می شود؛ این یک بعُد 

دیگر شهدای فاطمیون است.
وی گفت: اگر می خواهیم مسیر شهدا را ادامه دهیم باید بدانیم 
که تکلیف مداری جزو ویژگی های اولیه شهدای ما بوده و وقتی 
تکلیف مدارانه عمل کنیم برای محقق شدن آن تکلیف هر چه 
در تــوان داریم کار و عمل کنیم؛ ویژگی دوم کار و زحمت به 
بهترین شکل است و ویژگی بعدی که باید در خود ایجاد کنیم 
توکل به خدا و توســل به حضرات معصومین)ع( است و باید 

این ویژگی شهدا رادر درون خود زنده کنیم.

 نمایش ۶۸۹ گوهر سنگ 
در موزه گوهرسنگ های مشهد 

قدس: دبیر مشــهد شــهرجهانی گوهرســنگ ها گفت: در 
موزه گوهرســنگ های مشهد شــهر جهانی صنایع دستی 
گوهرسنگ ها، 6۸۹ گوهرسنگ به نمایش گذاشته شده است.

ملیحه ســلطانی افزود: به دنبــال اخذ مصوبــه از معاونت 
عمرانی اســتانداری خراســان رضوی توسط دبیرخانه شهر 
جهانی گوهرسنگ ها وابســته به اداره کل میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری خراسان رضوی در آذر ماه ۱۳۹۵ 
مبنی بر هم افزایی با اداره کل زمین شناســی و اکتشــافات 
معدنی منطقه شمال شرق کشــور در ایجاد موزه تخصصی 
گوهرسنگ ها در شهر جهانی گوهر سنگ، در نیمه اسفند ماه 
۱۳۹۷ شاهد افتتاح این پروژه در پارک موزه علوم زمین واقع 
در اداره کل زمین شناسی و اکتشافات معدنی منطقه شمال 

شرق کشور هستیم.
وی ادامه داد، با تلاش کارشناسان و دست اندرکاران آن اداره 
کل تعداد 6۸۹ نمونه گوهر سنگ اعم از سنگ طبیعی، نگین، 
مجســمه و زیورآلات ارائه شــده که ۲۵۰ نمونه آن از قبیل 
فیروزه، آگات، ژاســپر، کریزوکولا، کریزوپرو انواع سیلیس از 
گوهرسنگ های موجود در خراسان می باشد. وجود موزه های 

تخصصی از الزامات شهر های جهانی در تمام دنیاست.
گفتنی اســت از ســال ۲۰۱6 میلادی مشهد به عنوان شهر 

جهانی گوهرسنگ ها انتخاب شده است.

 کنفرانس علمی نوآوری سلامت زنان 
برگزار شد

محمدی: همزمان با میلاد فرخنده پنجمین ستاره آسمان 
امامــت و ولایت حضــرت امام محمد باقــر)ع( از ۱6 بانوی 
برگزیده علمی،فرهنگی،ورزشی و ایثارگر با اهدا لوح و هدایا 
تقدیر به عمل آمد و پنج نفر از بانوان شرکت کننده در مسابقه 
کتابخوانی به مناسبت ولادت حضرت زهرا)س( به قید قرعه 

موفق به دریافت جوایز شدند.
در پایان این مراســم »کنفرانس علمی نوآوری سلامت زنان 
با رویکرد تحکیم بنیان خانواده« نیز برگزار و با تشــکیل سه 
پنل تخصصی محورهای اســتراتژی های سلامت زنان، نقش 
نگرش های اخلاقی و حقوقــی در تحکیم خانواده، مدیریت 
تعارضات شغلی بانوان در تحکیم خانواده، مشارکت مردان در 
سلامت روان زنان، فرزندآوری و چالش های آن، توانمندسازی 
زنان و سلامت خانواده، نقش ای وی اف در فرزندآوری، نقش 
ورزش در پیشــگیری از بیماری ها، نقش ورزش در سلامت 
قلبی عروقی زنان و نقش ورزش در سلامت اسکلتی عضلانی 

بانوان مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

اخبار
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قدس آنلاین - رضاطلبی: همزمان با روزهای پایانی سال و افزایش خرید های نوروزی، 
اختلال در برخی دســتگاه های کارتخوان فروشگاهی مشکلاتی را برای مردم به وجود 

آورده است.
به گزارش قدس آنلاین، با اوج گرفتن خریدهای نوروزی در روزهای پایانی سال، تعداد 
تراکنش های الکترونیکی بر روی دستگاه های کارتخوان و همچنین برداشت و انتقال وجه 
از عابربانک ها نیز بشدت افزایش پیدا می کند و با وجود تمام تمهیداتی که مسئولان ادعا 
دارند برای این شــرایط انجام داده اند و شبکه بانکی از آمادگی کامل برای ارائه خدمات 
به مردم برخوردار می باشد، اما در چند روز گذشته اختلال ها در انجام این تراکنش ها به 

حدی رسیده است که نارضایتی مردم را در برداشته است.
یکی از شهروندان در این باره به قدس آنلاین گفت: چهارشنبه گذشته هنگامی که قصد 
داشــتم وجه خریدهای خود از یک فروشگاه موادغذایی را پرداخت کنم و در حالی که 
مبلغ توســط دستگاه کارتخوان فروشگاه از حسابم کسر شد، اما پیام تراکنش ناموفق 
و برگشــت وجه نهایتاً تا ۷۲ ساعت موجب شد که وجه را نقدا پرداخت کنم و منتظر 

برگشت وجه به حسابم باشم.
جواد محمدی در ادامه افزود: هدف از ایجاد دستگاه های فروشگاهی، کاهش داد و ستد 
وجه نقد و ارائه خدمات در زمان های اوج خرید می باشــد و گرنه در زمان های معمولی 

می توان با وجه نقد خرید های مختصر را انجام داد.
ثابت، شهروند مشهدی دیگری در خیابان امامت این شهر نیز در این باره تصریح کرد: 
در روزهای پایانی اســفند که اغلب حقوق بگیران حقوق  و پاداش های پایان ســال به 
حســاب بانکی آن ها واریز می شود به منظور خریدهای نوروزی با خانواده هایشان روانه 
بازار می شوند و از این رو ترجیح می دهند به جای حمل پول نقد، با استفاده از کارت های 
بانکی خرید خود را انجام دهند، بنابراین شــرایط پشــتیبانی از این دستگاه ها باید به 

گونه ای باشد که پاسخگوی افزایش تراکنش ها باشد.

وی افزود: اختلال در برخی از دســتگاه های فروشــگاهی سبب می شود شهروندان در 
صف های طولانی معطل شوند و گاهی صرفاً به خاطر اینکه وجه نقد همراه خود ندارند 

از خریدهای خود منصرف می شوند.
مدیر یک مرکز خرید در شهر مشهد نیز در این باره به خبرنگار ما گفت: از مزیت های 
اســتفاده از دستگاه های کارتخوان، افزایش سرعت در پاسخگویی به مشتریان، ارتقای 
امنیت در زمینه نگهداری پول و کاهش احتمال ســرقت دخل فروشگاه ها می باشد از 
این رو بانک ها باید در شرایط مختلف قابلیت پاسخگویی در زمینه افزایش تراکنش ها را 

داشته باشند تا فعالان صنفی دچار ضرر و زیان نشوند.

قدس از اختلال دستگاه های کارتخوان فروشگاهی گزارش می دهد

عقب ماندگی بانک های خراسان رضوی از تراکنش های خرید

 تنها دغدغه ما در حال 
حاضر نداشتن مکان 

مناسب است و در این 
زمینه دولت هیچ کمکی 

به ما نکرده است

بــرش

سیر    و سفر

ت
اس

ی 
ئین

تز
س : 
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 آسبادهای نشتیفان خواف؛
 نخستین آسیاب بادی 

هاشم رسائی فر: هر ســال فراغت حاصل از آغاز سال جدید 
باعث می شود تا خیلی از مردم کشورمان از این فرصت استفاده 
برده و ســفری چند روزه برای خود و خانواده شان برنامه ریزی 
نمایند. شــاید هر کدام از ما با برنامه ای نیم بند پا در راه سفر 
نوروز بگذاریم که احتمالاً شناخت کاملی از مقصدی که انتخاب 
کرده ایم نداشــته باشــیم یا حتی اطلاع نداشته باشیم دیدن 
جاذبه های گردشــگری و تفریحی نیاز به صــرف هزینه های 
آنچنانی ندارد و در همین همسایگی خودمان هستند جاذبه هایی 
که یا از وجود آن ها اطلاعی نداریم یا اینکه شــناختمان کامل 
نیســت. تا شروع سال جدید چند روزی بیشتر نمانده است به 
همین جهت بر آن شدیم تا با معرفی هرچند کوتاه از جاذبه های 
گردشگری سه استان خراسان شمالی، رضوی و جنوبی زمینه 
شناخت بیشتر مخاطبین از جاذبه های سفر و گردشگری این 
منطقــه را فراهم نماییم. واقعیتی تلخ در بین مردم دنیا وجود 
دارد و آن هم اینکه آن ها آســیاب های بادی هلند را بیشتر از 
آسبادهای ایران می شناســند. در حالی که  ایرانیان نخستین 
کسانی بوده اند که از دانش ساخت آسیاب بادی استفاده کرده  و 
نیروی باد را برای چرخاندن آسیاب ها به کار برده اند. آسبادهای 
نشتیفان از مهم ترین ســازه های معماری شهرستان خواف در 
خراسان رضوی اســت که از بزرگ ترین مجموعه های خشت، 
گل و چوبی تاریخی ایران و قدیمی ترین مجموعه آســبادهای 
جهان بازمانده از تاریخ پیش از اســلام ایران به شمار می آیند. 
آسبادها یا آسیاب های بادی شاخصه مناطق بادخیز و کویری 
ایران اســت. این ســازه با ظاهری ساده از خشت و چوب برای 
تأمین خوراک و معاش مردم کویرنشین اهمیت زیادی داشته و 
تلفیقی از هنر و دانش معماریِ صنعتی گذشته گان را به نمایش 
می گذارد. مجموعه ای از آسبادها در شهرستان خواف و مناطق 
اطراف آن احداث شده اند که مشهورترین آن ها یعنی آسبادهای 
نشتیفان هنوز پابرجا هستند. آسیاب بادی گونه ای آسیاب است 
که نیروی جنبشــی آن از راه باد فراهم می شــود. معمولاً در 
گذشته آسیاب های بادی را برای آرد کردن گندم می ساختند. 
از آسیاب های بادی همچنین در کارهای دیگر مانند پمپ کردن 
آب اســتفاده می کردند که به آن پمپ بادی گفته می شــود. 
سیستم آسبادهای نشــتیفان خواف در واقع سیستمی است 
که در عین سادگی، دارای کارایی خوبی بوده اند و بدون صرف 
هزینه نیرو های طبیعی را به کار می گرفته اند و در جهت فعالیت 
خود از آن ها نیز بهره می بردند. آسبادهای نشتیفان شامل سه 
ردیف آسیاست که بر بلندای خانه های مسکونی و مزارع و باغات 
احداث شــده  است. این آسبادها در ضلع شمال شرقی شهر بر 
فراز یک تپه سربرآورده  است. به همین دلیل از همه نقاط شهر 
به چشم می آیند و هماهنگ با شیب تپه انحنایی چشمنواز در 

مقابل پهنای آسمان دارند. 
فاصله بین مشهد تا آسبادهای نشتیفان ۲۹۳ کیلومتر است.

مخاطبان گرامی!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص این مطلب  به شماره 

300072305 پیامک کنید.
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زاویه تصویر

قــدس: تجمــع اعتراضــی ســهامداران 
مقابــل  گذشــته  پنجشــنبه  پدیــده، 
 اســتانداری خراســان رضوی برگــزار شــد. 
حدود پنج ســال است که ســهامداران این 

شرکت بلاتکلیف هستند.

تجمع اعتراضی 
 سهامداران پدیده 
مقابل استانداری 



 فروش مرغ بيش از 12500 تومان جرم است
معاون بهبود توليدات دامى سازمان جهاد كشاورزى خراسان رضوى نيز در همين رابطه 
به خبرنگار ما مى گويد: ميزان توليد گوشت مرغ در استان بيش از حد تقاضاست و در 
اين زمينه هيچ مشكلى نداريم. روزانه در حدود 400 تا 450 تن مرغ در كشتارگاه كشتار 

مى شود و اين حجم كشتار، پاسخگوى نياز شهروندان مشهدى است. 
سعادت على نيا مى افزايد: قيمت مرغ گرم، در ابلاغيه اى كه وزارتخانه اعلام كرده است 
11 هزار و 500 تومان براى هر كيلو است، اما به علت افزايش قيمت نهاده هاى دامى، 
ســتاد تنظيم بازار، قيمت مصوب مرغ را كمى افزايش داده و نرخ جديد آن را تعيين 

كرده است. 
وى اظهار مى كند: با توجه به مصوبه ستاد تنظيم بازار استان، قيمت مرغ زنده در محل 
مرغدارى به ازاى هر كيلو، 8550 تومان، قيمت گوشت مرغ در كشتارگاه 11800 تومان 

و در مغازه ها بايد به قيمت 12500 تومان به فروش برسد.
وى ادامه مى دهد: اگر در هر فروشــگاهى، مرغ گرم با قيمت بيشتر از 12 هزار و 500 
تومان به ازاى هر كيلو به فروش برسد، فروشنده به عنوان متخلف محسوب شده و با 

او برخورد خواهد شد. 
وى بيان مى كند: با توجه به اينكه ميزان نياز روزانه گوشت مرغ در استان تأمين 
مى شــود، از توزيع مرغ منجمد خوددارى كرده ايم. اما اگر در هر زمانى احساس 
كنيم كه براى تنظيم بازار نياز به توزيع مرغ منجمد وجود دارد، مرغ هاى منجمد 
ذخيره شــده را نيز وارد بازار خواهيم كرد. ميزان ذخيره مرغ منجمد بسيار زياد 

است و از اين بابت هيچ محدوديتى نداريم.
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استاندار خراسان رضوى:

 فرودگاه بين المللى مشهد 
 به خارج شهر منتقل مى شود

ايسنا: استاندار خراسان رضوى گفت: مكان فرودگاه مشهد به 
دليل نزديكى به شهر مزاحمت هايى را براى مردم فراهم كرده 
است وبرنامه ريزى هاى لازم براى انتقال آن به خارج مشهد در 

حال انجام است..
عليرضا رزم حســينى در نشســت با ســرمايه گذاران حوزه 
گردشگرى اظهار كرد: ايده اى در رابطه با فرودگاه بين المللى 
مشــهد وجود دارد كه نمى دانم با توجه به شرايط اقتصادى 
تا چه ميزان عملياتى اســت. الگوهايى وجود دارد كه بعداً در 
جلسه اى به مســئولان مربوط اعلام خواهد شد.وى در ادامه 
افزود: سه وزارتخانه صنعت، معدن و تجارت، جهاد كشاورزى و 
ميراث فرهنگى، صنايع دستى و گردشگرى منبع خلق ثروت 
در اقتصاد ايران هستند و ساير وزارتخانه ها و دستگاه ها همچون 
شهردارى نقش پشتيبانى دارند. امروز سومين صنعت پول ساز 
در دنيا گردشــگرى است و با كمترين هزينه در ايجاد شغل، 
بيشترين درآمد را كسب مى كند. ايران در منطقه خاورميانه به 

جز تركيه، چهارمين كشور در زمينه گردشگرى است. 
وى يادآور شد: من به موضوع گردشگرى واقف هستم و بسيار 
علاقه مند به فعاليت در اين حوزه هستم، زيرا استان خراسان 
رضوى داراى ظ رفيت هاى فراوانى در حوزه گردشگرى است. 
هفته آينده معاونت زيارت در اســتان منصوب مى شــود و 
وظيفه رسيدگى بر اين حوزه را بر عهده خواهد داشت و تمام 

مشكلات متأثر از ديوان سالارى را حل خواهد كرد.
استاندار خراســان رضوى خاطرنشان كرد: در اقتصاد كشور 
واقعيت و مصيبتى به نام بروكراســى ادارى و تمركزگرايى 
وجود دارد، باور من اين اســت كه بخش خصوصى مجاهد 
اقتصادى است و در حال آغاز اين نهضت در استان هستيم، 
فضا بايد به گونه اى باشد كه دستگاه قضا و حكومت به سمت 

حمايت از سرمايه داران و بخش خصوصى بروند.
رزم حسينى با اشاره به شرايط ويژه اقتصادى كشور و تأثير آن 
بر عملكرد حوزه اقتصادى، بيان كرد: مزيت استان خراسان در 
حوزه سلامت است، اما چالش هايى در اين حوزه وجود دارد 
كه به دليل عدم سازماندهى گردشگران خارجى هزينه هاى 
گزافى بر بيمارستان هاى استان تحميل شده است كه براى 
رفع اين مشــكلات نيازمند هماهنگى هايى هستيم كه در 
سطح ملى پيگير اين موضوع مى باشيم. صنعت گردشگرى، 
صنعتى پول ساز است و مى تواند موجبات آبادانى خراسان را 

فراهم كند.
وى در رابطه با ايجاد تشــكلات مرتبط با حوزه گردشگرى 
اضافه كرد: چرا مسئولان تشــكلات مرتبط با حوزه خود را 
ايجاد نمى كنند؟ مگر كسى مانع شما مى شود؟ تصور من اين 
است كه دولت در حوزه گردشگرى و صنايع دستى دخالت 
زيــادى ندارد به غير از ميــراث فرهنگى كه پس از تخريب 
يك بنا در صورت تغيير كاربرى، هزاران متولى براى آن پيدا 

مى شود و مانع تراشى مى كنند.

 استخراج معدن نبايد به قيمت آسيب  رساندن به 
محيط  زيست شود

 اســتاندار خراســان رضوى همچنين در مراســم افتتاح 
نخســتين پارك موزه علوم زمين كشور در مشهد گفت: 
در استان خراســان  رضوى براى نخســتين بار در تاريخ 
معادن كشــور، صنعتگران حوزه معــدن، صنايع معدنى 
و بهره بــرداران معدن در بخش دولتــى مكلف به انجام 
پيوست مســئوليت هاى اجتماعى شــدند. به طورى  كه 
استخراج معدن نبايد به قيمت آسيب  رساندن به محيط 

 زيست و توليد ريزگردها تمام شود.
 عليرضا رزم حســينى اظهار كرد: متأســفانه مــا دچار فقر 
اكتشــافاتى در كشــور هســتيم، اگرچه كه ايران، بهشت 
زمين شناسى جهان است، اما به دليل كمبود منابع نتوانسته ايم 
اكتشافات گسترده اى در كشور انجام دهيم، بنابراين فاصله 
بسيارى با ديگر كشورهاى دنيا داريم. ديگر كشورها در حوزه 
زمين شناســى، اكتشــاف و معادن اقدام هاى بسيارى انجام 
داده اند؛ براى نمونه برخى از كشــورها چندين  بار در حوزه 

زمين شناسى غربال شده اند و سرآمد دنيا هستند.
وى ادامه داد: در استان خراسان رضوى براى نخستين  بار در 
تاريخ معادن كشور، صنعتگران حوزه معدن، صنايع معدنى و 
بهره برداران معدن در بخش دولتى مكلف به انجام پيوســت 
مسئوليت هاى اجتماعى شــدند. اين اقدام بزرگى بود كه از 
اســتان ما آغاز شد. از آنجا كه معادن، ذخيره خدادادى براى 
توســعه كشــور بويژه مردمانى كه پيرامون معدن زندگى 
مى كنند، هستند، بنابراين ما تنها معدن را براى توليد ناخالص 
كشور استخراج نمى كنيم كه به قيمت فقر مردمان پيرامون 
معدن، آسيب رساندن به محيط  زيست آن ها و توليد ريزگردها 

تمام شود. 
استاندار خراسان رضوى خاطرنشان كرد: براى جلوگيرى 
از اين اتفاق در اســتان تصويب شــد كه هــر پيمانكار 
حوزه معدن مى بايســت در زمينه پيوست مسئوليت هاى 
اجتماعى اقدام هايى انجام دهد. مسئوليت هاى اجتماعى 
از توانمندسازى مردم پيرامون معادن آغاز مى شود و ديگر 
بخش ها همچون محيط  زيست، آب و... پيرامون معدن را 

در برمى گيرد. 

با روشن شدن تابلوى روزشمار 270 روزه آغاز شد
 عمليات اجرايى دوربرگردان روگذر 

شرقى بلوار آيت االله هاشمى رفسنجانى
قدس: همزمان با ميلاد امام محمد باقر(ع) عمليات اجرايى 
پــروژه دوربرگردان روگذر شــرقى بلوار آيت االله هاشــمى 
رفسنجانى با روشن شــدن تابلوى روزشمار توسط شهردار 
مشــهد آغاز شــد. رئيس كميســيون عمران و شهرسازى 
شــوراى شهر در مراســم آغاز عمليات اجرايى دوربرگردان 
روگذر آيت االله هاشمى رفسنجانى، گفت: با اختصاص 460 
ميليارد تومان در بودجه سال 98 شهردارى، اميدواريم سال 
آينده شــاهد آغاز و كلنگ زنى پروژه هاى عمرانى زيادى در 
نقاط مختلف شهر باشيم. محمدهادى مهدى نيا افزود: يكى 
از اولويت هاى شــوراى پنجم و مديريت شهرى در اين دوره 
پيگيــرى و اجراى پروژه هاى عمرانــى مصوب در طرح هاى 
بالادستى از جمله طرح جامع و تفصيلى به عنوان طرح هاى 
زير ساختى است. شــهردار مشهد نيز در اين مراسم گفت: 
ســال آينده به طور ميانگين هر ماه يــك پروژه عمرانى در 
اين كلانشــهر كليد مى خورد. محمدرضا كلايى با اشاره به 
اينكه ســال 98 سال پركارى براى پروژه هاى عمرانى جهت 
بهبود شرايط حمل و نقل خواهد بود با بيان اينكه همه اين 
فعاليت هاى عمرانى براى رفاه شهروندان و زيست پذير شدن 
شهر است، تصريح كرد: همان گونه كه پروژه ميدان راه آهن را 
بدون تأييد معلولان افتتاح نكرديم، در سال 98 نيز پروژه اى را 
آغاز نمى كنيم مگر اينكه از نظر محيط زيستى مناسب باشد.

وى با تقدير از حمايت هاى شــوراى شــهر گفت: اين هفته 
تصويب بودجه سال 98 شهردارى را شاهد خواهيم بود كه 
اميدواريم جبران عقب ماندگى ســال قبل و برنامه عملياتى 
شــهردارى را به دنبال داشته باشد؛ اعضاى شوراى شهر نيز 

همچون گذشته بر حمايتشان از مديريت شهرى بيفزايند.
وى خاطرنشان كرد: از اين پس تمام پروژه هاى شهرى مشهد 
براى اطلاع شــهروندان از روند كار داراى تابلوى روزشــمار 
خواهند بود كه براى دوربرگردان روگذر شرقى بلوار آيت االله 
هاشمى رفسنجانى به عنوان نخستين پروژه تابلوى روزشمار 

270 روزه نصب شده است.

شهردار اسبق مشهد تأكيد كرد
 ضرورت جلوگيرى از ساخت و ساز 

غيرمجاز در روستاهاى حريم

قدس: شــهردار اسبق مشهد گفت: شــهردارى بايد براى 
جلوگيرى از ساخت و ساز غيرقانونى در روستاهاى حريم و 

حاشيه شهر، پليس ساختمان را تقويت كند. 
سيدهاشــم بنى هاشــمى با بيان اينكه حاشيه نشــينى از 
مهم ترين چالش هاى كلانشهرهاى ايران است، اظهار كرد: از 
آنجا كه مشهد شهرى مهاجرپذير است، قرار گرفتن اراضى 
حاشيه شهر در اختيار افرادى كه تمايل به اسكان ارزان قيمت 
دارند، موجب ساخت خانه هاى ناايمن در اين مناطق مى شود.
نماينده سابق مردم مشهد و كلات در مجلس شوراى اسلامى 
خاطرنشان كرد: تشكيل پليس ساختمان يكى از راهكارهاى 
در پيش گرفته شده در زمان شوراى دوم شهر مشهد بود كه 
به صورت كارآمد اطلاعات ســاخت و ساز در حاشيه شهر را 
رصد و از ساخت و ساز غيرقانونى در آن دوره جلوگيرى كرد 
كه در مقاطع بعدى تضعيف شــد و براى پيشگيرى از ادامه 

تخلفات، مى بايست مجدداً به آن رجوع شود.
وى با بيان اينكه كنترل حريم شهر برعهده شهردارى است، 
عنــوان كرد: راهكار دوم اجراى طرح هادى در روســتاهاى 
حريم مشهد است تا توسعه و ساخت و ساز در اين روستاها 

براساس طرح هادى صورت گيرد.
وى تصريح كرد: براى ســاماندهى روستاهاى حاشيه اى كه 
از شهر فاصله دارند، شهردارى با همكارى بنياد مسكن بايد 

طرحى مشترك در چارچوب طرح هادى دنبال كند.
بنى هاشمى بر ضرورت ورود جهاد كشاورزى و سرمايه گذاران 
براى جلوگيرى از تغيير كاربرى زمين هاى كشاورزى حاشيه 
شهر بويژه در حاشيه كشــف رود تأكيد كرد و افزود: از اين 
اراضى نزديك شهر مى توان براى ساخت گلخانه هاى پيشرفته 
كه هم اشتغال زايى و هم زيبايى و آبادانى براى شهر به همراه 

دارد، استفاده كرد.

كميسيون ايمنى حمل و نقل و سوانح رانندگى 
استان تصويب كرد

 استفاده از ظرفيت دستگاه هاى 
اجرايى براى ايمنى سفرهاى نوروز 98

قدس: اســتفاده حداكثرى از ظرفيت موجود دستگاه هاى 
اجرايى استان براى ايمنى ســفرهاى نوروز 98، به تصويب 
كميسيون ايمنى حمل و نقل و ســوانح رانندگى خراسان 

رضوى رسيد.
سرپرســت معاونت هماهنگى امور عمرانى استاندارى اعلام 
كرد: در جلسه اين كميسيون، برنامه هاى دستگاه هاى مختلف 
پيرامون ســفرهاى نوروزى ارائه و مقرر شــد پيرو مكاتبات 
وزراى كشــور و راه و شهرسازى پيرامون سفرهاى نوروزى، 
دستگاه هاى عضو كميســيون و فرمانداران شهرستان هاى 
استان با استفاده حداكثرى از ظرفيت موجود جهت خدمات 

رسانى به مسافران و ايمنى سفرهاى نوروزى اقدام كنند.
دكتــر وحيد قربانى افزود: ابلاغ محدوديت تردد خودروهاى 
ســنگين (به جز خودروهاى حامل مواد فاســد شــدنى و 
ســوختى) در ايام پايانى ســال و همچنين پايان سفرهاى 
نوروزى توسط پليس راه، بهره بردارى از ظرفيت شهردارى ها 
و دهيارى ها در مسير تردد زائران براى ارتقاى ايمنى سفرها، 
برگزارى جلسات آموزشــى براى رانندگان حرفه اى، اطلاع 

رسانى در فضاى مجازى و... از ديگر مصوبات جلسه بود.
وى همچنين گفت: در اين جلسه گزارشى از اقدام هاى اداره كل 
راهدارى و حمل و نقل جاده اى براى ايمن سازى محور حادثه 
خيز نيشابور - سبزوار - كاهك ارائه شد و پيشنهادهاى كميته 
فنى كميسيون براى ايمن سازى محور فريمان در قسمت هايى 
كه بــه صورت دوطرفه تردد مى شــود به تصويب رســيد.

رخ � رخ
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 نمايشگاه بهاره؛ نفرى 500تومان!
نمايشگاه بهاره مشهد در ازاى ورود نفرى 
500 تومان مى گيرد من براى نخســتين 
بار همچين چيزى مى ديدم براى مشــهد 
خوب نيســت قبلاً تو هيچ نمايشــگاهى 

چنين چيزى نديده بودم.
912...2682

 اداره كار و تأمين اجتماعى چه مى كند؟
چرا هيچ كس به فكر كارگران كارخانه ها و كارگاه هاى فنى نيست كه هنوز نه حقوق گرفته اند 
و نه عيدى، چرا اداره كار يك قانونى براى اين مورد تصويب نمى كند،از طرفى بيمه هاى آن ها 
نصفه و نيمه رد مى شود و تأمين اجتماعى هم با همين پيمانكاران بى وجدان دستشان در يك 

كاسه است!
0915...7691

 آقاى استاندار پيگيرى كنند
مجلس تصويب كرده سال آينده 400 هزار تومان به حقوق كارمندان اضافه شود؛ آيا اين افزايش بايد 
براى كارگران باشد كه حقوق يك ميليون و200 هزار تومان مى گيرند يا كارمندانى كه همه بالاى 

4ميليون دريافتى دارند؟! از آقاى استاندار نماينده عالى دولت در استان مى خواهيم پيگيرى كنند.
935...2315

 انديشه 83 و منازل بدون پلاك
از شــهردارى مشهد تقاضا داريم فكرى به حال پلاك منازل انديشه 83 (مشكينى) كند. اين 
منازل پلاك شهردارى ندارد و ساكنانش به دلخواه خودشان پلاكى را روى درب منزل نصب 

كرده اند. همچنين ما در اين منطقه سيســتم فاضلاب شهرى نداريم در صورتى كه آبونمان 
فاضلاب روى قبض آب محاسبه مى شود، ولى از تسهيلاتش محروم مانده ايم.

915...1249

 مردم روستا را دريابيد
مردم روستاى عبدل آباد واقع در 30 كيلومترى مشهد، بابت دريافت پروانه ساخت بايد به بنياد 
مسكن مشــهد مراجعه كنند. بنياد مسكن به جاى همكارى و رعايت حال روستاييان، مبلغ 

زيادى بابت پروانه ساخت دريافت مى كند. مسئولان عزيز لطفاً مردم روستا را دريابيد.
915...8911

 تعلل شهردارى در استقبال از بهار به چه قيمت
چرا شهردارى براى نو نوار كردن خيابان ها و 
ميدان ها از ماه هاى قبل شروع نمى كند و تازه 
از هفته دوم اســفند ياد كنده كارى و رنگ 
كارى و... مى افتــد و با توجه به رفت و آمد 
بيشــتر مردم در اين روز ها، موجب ترافيك 

مى شود.
915...5215

 بازرسان اداره اصناف كجايند
چرا هيچ نظارتى بر فروش هاى اجناس شــب عيد وجود ندارد، اين روزها هر كس هر قيمتى 
كه بتواند به مشترى مى دهد؛ هرچه بيشتر بهتر؛ بازرسان اداره اصناف كجا هستند، يك شلوار 

بچگانه كه نيم متر پارچه هم ندارد 200هزار تومان قيمت مى گذارند!
938...3652

نمايشگاه بهاره مشهد در ازاى ورود نفرى 
 تومان مى گيرد من براى نخســتين 
بار همچين چيزى مى ديدم براى مشــهد 
خوب نيســت قبلاً تو هيچ نمايشــگاهى 

 تعلل شهردارى در استقبال از بهار به چه قيمت
چرا شهردارى براى نو نوار كردن خيابان ها و 
ميدان ها از ماه هاى قبل شروع نمى كند و تازه 
از هفته دوم اســفند ياد كنده كارى و رنگ 
كارى و... مى افتــد و با توجه به رفت و آمد 
بيشــتر مردم در اين روز ها، موجب ترافيك 

وحيد اكرمى چند ماهى است كه 
توزيع و  افزايش قيمت گوشت قرمز و 
مرغ به يكى از معضلات جدى اســتان تبديل 
شــده اســت. به همين دليل از سوى مديران 
استانى، چندين طرح، براى برطرف كردن اين 
مشكل پيشنهاد شده است. يكى از اين طرح ها، 
توزيع گوشــت قرمز گرم و منجمد و همچنين 
توزيع مرغ به قيمت مصوب دولتى در ســطح 
شهر است. اما اين طرح نيز به خوبى اجرا نشده 
و بســيارى از شــهروندان و همچنين عاملين 
فروش، از نحوه اجراى آن گله مند هســتند. به 
همين منظور به محل برخى از فروشگاه هايى 
كه به عنوان عامل فروش گوشــت قرمز و مرغ 
معرفى شــده اند رفتيم تا صحبت هاى مردم و 

فروشندگان را بدون واسطه بشنويم. 
يك شــهروند كه در صف خريد مرغ به قيمت 
دولتى ايســتاده به خبرنگار مــا مى گويد: نه 
در جايى مشــغول به كار هستم و نه از جايى 
حقوق مى گيرم. بيمه هم نيستم. تنها دريافتى 
من يارانه است. هشت ماه است كه نتوانسته ام 
گوشت بخرم، اميدم براى تأمين گوشت و مرغ 
به قيمــت ارزان تر به همين طرح هاســت. اما 
هرچه اينجا منتظــر مى مانيم تا توزيعى انجام 
شــود هيچ خبرى نيســت.  يكى از خانم هاى 
حاضر در صف نيز اظهــار مى دارد: چندين بار 
در صف ايســتاده ام و شاهد توزيع مرغ بوده ام، 
اما گيرم نيامده است. هنگام توزيع تعداد افراد 
زيادى در صف مى ايستند. فروشنده ها به هر نفر 
دو قطعه مرغ مى دهند، اما كارى ندارند كه افراد 
حاضر در صف با يكديگر نســبت خويشاوندى 
دارند يا نه. در بسيارى از موارد يك پدر و مادر 
به همراه فرزندان خود در صف مى ايســتند. به 
همين دليل به برخى خانواده ها شايد 10 قطعه 
مرغ برسد، اما براى افرادى مثل من كه تنها در 
صف ايســتاده و فرزندان كوچكشان را در خانه 
گذاشته اند، هيچ مرغى به دستشان نمى رسد. 

نحوه توزيع بسيار نامناسب و ناعادلانه است. 
مردى با كت و شــلوار اتو كشيده نيز مى گويد: 
بارها شده كه از صبح تا ظهر در صف ايستاده ام، 
اما محموله اى توزيع نشده است. پس از بازگشت 
به منزل متوجه شده ام كه گوشت ها بعدازظهر 
توزيع و تمام شده است. چرا به صورت صحيح 
اطلاع رسانى نمى كنند؟ خيلى راحت مى توانند 
با نصب بنرى به مردم اطلاع دهند كه امروز در 
فلان ساعت گوشت توزيع مى شود. چرا مديران 
براى وقت و زندگى مردم ارزشى قايل نيستند؟ 

 توزيع گوشت اختصاصى
در شركت تعاونى ادارات

فرد ديگرى نيز كه بــراى خريد مرغ با قيمت 
دولتى در محل حاضر شــده بود به خبرنگار ما 
مى گويد: تمام نشانى هاى توزيع را پيدا كرده ام و 
روزانه به همه مكان ها سر مى زنم. هيچ محلى را 
براى توزيع پيدا نكرده ام و نتوانستم گوشت گرم 
دولتى تهيه كنم. برخى از فروشگاه ها مربوط به 
بعضى از سازمان ها و ادارات هستند. آن ها نيز به 
عنوان عاملين توزيع گوشت مشخص شده اند. 
امــا هنگام توزيع اعــلام مى كنند كه محموله 
را ابتدا به كاركنان آن اداره و ســازمان تحويل 
مى دهند و اگر چيزى ماند در جمع مردم عادى 

توزيع مى كنند. آيا اين عدالت است؟ 
خانمى هم كه بــه همراه فرزندانش در كنارى 
ايستاده، يادآور مى شــود: به مسئولان بگوييد 
نمى خواهد بــه فكر من و امثال من باشــند. 
حداقل براى نياز فرزندانم گوشت و مرغ تأمين 
كنند تا آن ها بخورند. آن ها چه تقصيرى دارند؟ 

 مدت هاست محموله اى 
تحويل ما نشده است

يكى از عاملين فروش در ســطح شــهر هم به 

خبرنــگار ما مى گويد: پس از تغيير قيمت مرغ 
دولتى از 9800 تومان به 11500 تومان، فقط 
دو يا سه نوبت توزيع داشــته ايم آن هم نه به 
صورت متوالى و هر چند روز يك بار اين اتفاق 
افتاد. اكنون هيچ گونه توزيع مرغ دولتى وجود 

ندارد. 
وى اظهار مى دارد: آخرين محموله هاى مرغى 
كه با قيمت مصوب به ما تحويل داده شــده و 
ما توزيع كرده ايم، در تاريخ هاى 12/1، 12/4 و 
12/6 بوده اســت و پس از آن هيچ توزيع مرغ 
يارانه اى ديگرى نداشته ايم. وزن اين محموله ها 
حداكثر دو تن بوده اســت و تقريباً 150 نفر تا 
200 نفر را بيشــتر جواب نمى دهد.  وى ادامه 
مى دهد: آخرين محموله گوشت گرم با قيمت 
مصوب دولتى در تاريخ هــاى 10/1، 10/30 و 
11/24 بوده اســت. اين گوشت ها با قيمت 44 
هزار تومان عرضه شده است. در هر مرحله در 
حدود 30 لاشــه تحويل ما مى شد كه تقريباً 

جوابگوى 100 الى 110 نفر بوده است. 
وى تصريح مى كند: مــردم از ابتداى صبح به 
اينجا مراجعــه كرده و در مقابــل مغازه براى 
خودشــان صف تشــكيل مى دهند و تا عصر 
مى ماننــد پس از اينكه مى بينند هيچ محموله 
مرغى براى توزيع به دست ما نرسيد با ناراحتى 

و افسردگى محل را ترك مى كنند. 
وى بــه يك راه حل براى رفع اين مشــكل 
اشاره مى كند و مى گويد: زمانى كه محموله 
مى آيــد به همراه آن يك ناظر هم هســت. 
وقتى كه توزيع شــروع مى شــود، ناظر به 
بهانه هــاى مختلف محــل را ترك مى كند 
و ديگــر به محل بازنمى گــردد. اگر تا آخر 
كار در محل توزيع حضور داشته باشد و بر 
روش توزيــع، نظارت و اتمام كار را او اعلام 
كند، ديگر اين مشــكلات براى ما به وجود 

نمى آيد. 

 پايان توزيع گوشت قرمز و مرغ 
در سطح شهر

براى بررســى موضــوع به ســراغ مديركل 
دفتــر هماهنگى امور اقتصــادى و بين الملل 
اســتاندارى خراســان رضوى رفته و از وى 
در خصوص وضعيت نامناســب توزيع گوشت 
قرمز و مرغ به قيمت دولتى در مشهد، سؤال 

مى كنيم.
على رسوليان در اين باره اظهار مى دارد: صدور 
مجوز توزيع گوشت قرمز و مرغ از تهران صادر 
مى شــود و در اختيار ما نيســت. اين مجوز به 
صورت ســامانه و سيستمى است و پس از آن 

اقدام به توزيع مى كنيم. وى مى افزايد: احتمال 
دارد مجوز توزيع مرغ با قيمت دولتى با توجه 
به نزديك شدن به ايام نوروز در چند روز آينده 
صادر شود. همچنين تا قبل از عيد به احتمال 
زياد، محموله بسيار خوبى از گوشت گرم توزيع 

خواهد شد.
وى خاطرنشــان مى كند: بزودى روش توزيع 
گوشــت قرمز و مرغ را در ســطح شهر مشهد 
تغيير خواهيم داد و مانند گذشته توزيع آن ها 
در اختيار برخى از فروشــگاه ها و مغازه ها قرار 
نخواهد گرفت. در روش كنونى، ممكن اســت 
فسادهاى زياد و دخل و تصرفى در هنگام توزيع 
صورت بگيرد. يا اينكه ممكن اســت برخى ها 
چند بار گوشــت بگيرند و به برخى ديگر اصلاً 

نرسد. 
وى اظهــار مى كند: تصميم داريم گوشــت را 
در بين قشرهاى ضعيف تر جامعه توزيع كنيم 
تا اين كالاهاى اساســى بــا هزينه كمترى به 
دســت آن ها برســد. بدين منظور بهزيستى، 
كميته امداد، اتحاديه هاى كارگرى و كارمندى 
و... مراكز توزيع خواهنــد بود. البته اگر ميزان 
گوشتى كه در اختيار ماست بيشتر از حد توزيع 
شده در مراكز نامبرده باشد در سطح شهر هم 

توزيع خواهيم داشت.

 توزيع مواد پروتئينى با كارت هوشمند
وى بيان مى دارد: براســاس شنيده ها، قرار 
است ســهميه خريد گوشت قرمز و مرغ به 
صورت كارت هاى هوشمند در اختيار تمامى 
مردم قرار بگيرد تا همه بتوانند از اين كالاى 
اساســى با قيمت مصوب دولتى اســتفاده 
نمايند. اين روش عادلانه تر اســت و برخى 

از ايرادات روش كنونى حذف خواهد شد. 
مديركل دفتــر هماهنگى امــور اقتصادى 
بين الملل اســتاندارى خراســان رضوى  و 
مى گويــد: بهتريــن روش اين اســت كه 
سهميه مشخصى داشــته باشيم و در بين 
تمامى اقشار جامعه توزيع شود. البته تأكيد 
مى كنم كه هنوز دســتورعمل يا ابلاغيه اى 
براى توزيع گوشــت به شــكل كارت هاى 

هوشمند به دست ما نرسيده است. 

قدس پيگيرى كرد

توزيع عمومى گوشت در مشهد به خط پايان رسيد

مخاطبان گرامى!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص اين مطلب  به شــماره 

300072305 پيامك كنيد.
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روی خط حادثه وزیر راه و شهرسازی در پاسخ به قدس تشریح کرد

آخرین خبرها از قطار برقی مشهد- تهران،مسکن مهر و مترو گلبهار
هادی زهرایی: وزیــر راه و شهرســازی در 
خصوص تکمیل پروژه های مسکن مهربه قدس  
گفت: قرار بود امســال 150 هزار واحد مسکن 
مهر تحویل متقاضیان شــود کــه امیدواریم تا 
اواسط فصل بهار سال آینده تعهد امسال تکمیل 

و به متقاضیان تحویل داده شود.
محمد اســامی در سفر به مشهد افزود: موضوع 
مهم در مســکن مهر شرکت تعاونی ها می باشند 
که خارج از مدیریت ما هســتند و این تعاونی ها 
مشــکات حقوقی و قضایی با خریداران دارند و 
قراردادهایی که به صورت سه جانبه مطرح است، 
تماماً تعیین تکلیف و در حال اجرا هستند که تا 
پایان سال 98 تحویل داده می شوند. وی یادآور شد: 
مسکن مهرهای بدون متقاضی از طریق هماهنگی 
با اســتانداران و سازمان های بهزیستی و کمیته 
امداد در اختیار اقشار تحت حمایت این سازمان ها 
قرار داده می شوند و امیدواریم تا پایان این دولت 
موضوعی به نام مســکن مهر دیگــر باقی نماند.

 توقف قطار برقی مشهد – تهران در 
ایستگاه تحریم

اســامی در خصــوص برقــی شــدن قطار 
مشهد – تهران همچنین به قدس گفت: قراداد 
برقی شــدن قطار مشهد – تهران منعقد شده 
اســت، اما برای اجرای این پروژه به مشکاتی 
برخورده ایم، بویــژه موضوع فاینانس که طرف 
تأمین کننده فاینانس در شــرایط تحریم های 
جدید ماحظاتی دارد و در حال انجام مذاکراتی 
هستیم که در آینده نه چندان دور موانع قرارداد 
این پروژه برطرف شــود و در یک ســاز و کار 
متفاوت اجرای این پروژه دنبال شــود که این 
آرزوی دیرینه را بتوانیم با ســرعت بالا از تهران 

به مشهد و بالعکس برآورده کنیم.
وزیر راه و شهرسازی در خصوص پروژه راه آهن 
مشهد – گرگان گفت: تفاهمنامه این پروژه بسته 
شده است و به صورت فاینانس اجرا می شود و با 
موافقت مقام معظم رهبری، سهم دولت که 15 
درصد این قراردادها است از صندوق توسعه ملی 
برداشت می شود . در سطح کشور 12 پروژه ریلی 
بزرگ داریم که در اولویت قرار دارند که تعدادی 
از این پروژه ها در کریدورهای ترانزیتی هستند 
که اجرای این پروژه ها کمک می کنند تا قدرت 
لجستیکی و اقتصادی کشور از موضوع ترانزیت را 
افزایش دهیم و امیدواریم کنسرسیوم تفاهمنامه 
این پروژه، ســریعاً مطالعــات آن را آغاز کند.

   تصویب 100هزارمیلیارد ریال برای 
ساخت مسکن

محمد اســامی در مراســم افتتاح واحد های 
مسکونی بنیاد مسکن انقاب اسامی در مشهد 
مقدس که توسط بنیاد مسکن انقاب اسامی 
به اجرا درآمده اســت، گفت: 100 هزار میلیارد 
ریال در لایحه بودجه ســال 98 برای ســاخت 
مســکن و پروژه های مرتبط بــا آن به تصویب 
مجلس شــورای اسامی رسیده است. اسامی 
افزود: برنامه ما برای حوزه مسکن قرارگرفتن آن 
بر روی ریل اقدام اســت و وظیفه ما در وزارت 
راه و شهرسازی بسیار مهم و مرتبط با زندگی و 
معیشت مردم است و به خود اجازه نمی  دهیم در 
امور مرتبط با خدمت به مردم تعللی ایجاد شود 
که در این راستا اتمام پروژه مسکن مهر در کل 
کشور و آغاز ساخت ۴00 هزار واحد مسکونی را 
بــا هدف تعادل عرضه و تقاضا در این بخش در 
دســتورکار قرار دادیم . وزیر راه و شهرسازی در 
خصوص ساخت واحد های مسکونی ارزان قیمت 
در مناطق کم برخوردار گفت: ساخت 100 هزار 
واحد مســکونی، بخش نخست از طرح ساخت 
۴00 هزار واحد مسکونی در کل کشور است که 
از این تعداد ۶20 واحد در استان خراسان رضوی 

بهره برداری شد.
وی گفت: عرضه زمیــن، صدور مجوزها و ارائه 
تســهیات لازمه تأمین مسکن است و اگر این 
موارد اجرا شود مشکلی در بحث تأمین مسکن 
نخواهیم داشت. اسامی خاطرنشان کرد:عرضه 
زمین و کمک به ساخت مسکن از سیاست های 
وزارت راه و شهرسازی با هدف تسریع در ساخت 
مســکن و تعدیل قیمت هاست و با اجرای این 
سیاست ها در دوســال آینده شاهد اتمام پروژه 

۴00 هزار واحدی مسکن و پروژه های بازآفرینی 
شهری خواهیم بود.

 تأمین فاینانس برای تکمیل پروژه قطار 
سریع السیر برقی مشهد- گلبهار

وزیر راه و شهرســازی در ادامه از روند عملیات 
اجرایی پروژه قطار ســریع السیر برقی مشهد- 
گلبهار بازدید و کلنگ عملیات اجرایی تونل این 
قطار را به زمین زد، این تونل به طول ۴ کیلومتر 

و با اعتبار ۳50 میلیارد تومان اجرا خواهد شد.
وزیر راه و شهرسازی در سفر خود به شهر جدید 
گلبهار در مراسم افتتاح و کلنگ زنی پروژه های 
عمرانی این شــهرگفت: ما نباید بگذاریم مردم 
دغدغه ای برای فراهم کــردن امکانات خارج از 
خانه های خود داشته باشند و باید از زندگی خود 
لذت ببرند که در دو سال آینده 200 هزار واحد 
مسکونی در کشور احداث خواهیم کرد که سهم 
اســتان خراسان رضوی 25 هزار واحد است که 
لازم است با نظارت مهندسی، با بهترین کیفیت، 

دوام و ایمنی ساخته شود. 
وزیر راه و شهرســازی افــزود: تاش می کنیم 
قطار برقی سریع السیر مشهد- چناران -گلبهار 

را تا پایان این دولت به بهره برداری برسانیم. 
وزیر راه و شهرسازی ضمن ادای احترام به مقام 

شامخ شهدای گمنام شهر جدید گلبهار، 12 پروژه 
با هزینه 1200 میلیارد ریال در بخش مســکن 
مهر این شــهر جدید را به بهره برداری رســاند.

 زمین های دستگاه های اجرایی در اختیار 
طرح بازآفرینی شهری 

وزیر راه و شهرسازی در جلسه ستاد بازآفرینی 
شــهری اســتان گفت: ســتاد ملی بازآفرینی 
شهری باید نســبت به تدوین طرح مهار رشد 
حاشیه نشینی در مشهد اقدام کند زیرا با وجود 
همه اقدامات انجام گرفته در راستای ساماندهی 
سکونتگاه های غیررسمی، هنوز دغدغه های اصلی 
رفع نشــده است. اسامی افزود: سکونتگاه های 
غیررســمی مرکز انواع و اقســام آســیب های 
اجتماعی اســت و اگر روند حاشیه نشینی مهار 

نشود، سکونتگاه های غیررسمی به صورت زایشی 
رشد می کند و شــاهد افزایش آمار آسیب های 

اجتماعی خواهیم بود. 
وی ادامه داد: دستگاه های اجرایی باید زمین های 
دولتی را برای اجرای مدل بازآفرینی شهری در 
اختیار اجرای این پروژه بگذارند و در صورت نیاز، 
زمین های آستان قدس رضوی واقع در حاشیه 
شــهر را هم برای ساخت مســکن و بازآفرینی 
سکونتگاه های غیررســمی به کمک خواهیم 
گرفت. اســامی با بیان اینکه در قالب اعطای 
تسهیات می توان زمینه مشارکت توسعه گرها را 
در حوزه ساخت واحدهای مسکونی فراهم کرد، 
تصریح کرد: به منظور بازآفرینی سکونتگاه های 
غیررسمی و اسکان موقت یا دائم ساکنان حاشیه 
شهر می توان از ظرفیت برخی واحدهای مسکن 
مهر در اختیار وزارت راه و شهرسازی استفاده کرد.

 بازنگری دولت درنحوه تخصیص فاینانس 
به پروژه های خراسان رضوی 

استاندار خراسان رضوی نیز دراین جلسه گفت: 
بهتر است برای تدوین برنامه جداگانه به منظور 
بازآفرینی محات حاشیه شهر مشهد، جلسه ای 
با ریاست مدیر عامل شرکت بازآفرینی شهری 

طی دو هفته آینده برگزار شود.

علیرضا رزم حســینی اظهار داشــت: در طرح 
بازآفرینی شــهری در حاشیه شــهر مشهد با 
خانوارهایی مواجه هســتیم که قادر به تأمین 
هزینه های روزانه خود نیستند؛بنابراین نمی توان 
انتظار داشت این افراد هزینه اولیه ساخت مسکن 
را در این محات داشته باشند.وی گفت: مشهد 
1.5 میلیون نفر جمعیت حاشیه نشــین دارد و 
این حاشیه نشینی آسیب های جدی را بر بافت 

شهری و زیبایی شهر وارد کرده است.
رزم حســینی افزود: یکی از دغدغه های جدی 
رهبر معظم انقاب ساماندهی وضعیت حاشیه 
شهر مشهد می باشد که امید است با برنامه ریزی 
مســئولان وزارت راه و شهرســازی، خراسان 
رضــوی در اجرای طرح بازآفرینی شــهری در 

کشور پیشتاز باشد.

وی اظهار داشــت: از سال ها قبل مشکاتی در 
بهسازی بافت پیرامونی حرم مطهر رضوی وجود 
داشته و مســئولان این استان سال ها روی این 
موضوع تمرکز داشــته اند؛ بنابراین این موضوع 

نیازمند توجه ویژه وزارتخانه است.
وی گفت: پروژه های بزرگ دیگری در خراسان 
رضوی از جمله برقی کردن قطار مشهد – تهران، 
ساخت راه آهن مشهد – زاهدان و پروژه آزادراه 
مشهد - قوچان در دست اجراست که امید است 
در نحــوه تخصیص اعتبــارات بخش فاینانس 

خارجی برخی از این پروژه ها بازنگری شود.

 سهم 6/5 درصدی خراسان رضوی از 
طرح بازآفرینی شهری در کشور

مدیر کل راه و شهرســازی خراسان رضوی نیز 
در این نشســت گفت: ۳1 شهر با 117 محله 
در مساحت 52 هزار و 8۴5 هکتار هدف طرح 
بازآفرینی شهری در خراسان رضوی قرار گرفته 
که از این تعداد، طرح بازآفرینی در 58 محله با 
9 هزار و 202 هکتار تا ســال 1۴00 باید انجام 
شود.محمد رضا اخوان عبداللهیان افزود: سهم 
استان خراسان رضوی از طرح بازآفرینی شهری 

در کشور ۶.5 درصد است.
وی اظهار داشت: محدوده مصوب سکونتگاه های 
غیررسمی استان 5۶۳۶ هکتار و شهرهای دارای 
محدوده مصوب هفت شهر با 11۴ محله است 
و سهم خراســان رضوی از کل سکونتگاه های 

غیررسمی در کشور 10 درصد است.
اخــوان عبداللهیــان افزود: محــدوده مصوب 
بافت های فرسوده و ناکارآمد مشهد نیز 2292 
هکتار می باشد و مشهد ســومین شهر از نظر 
مساحت بافت های فرسوده و ناکارآمد در کشور 
اســت.وی ادامه داد: مساحت محدوده تاریخی 
مصوب خراســان رضوی ۴۳82 هکتار و تعداد 
شهرهای دارای بافت تاریخی مصوب 19 شهر با 
70 محله است که سهم استان از کل بافت های 
تاریخی مصوب کشــور 11 درصد و مســاحت 

محدوده تاریخی مشهد ۳۳8 هکتار است.

بهره  برداری از طرح بازپیرایی میدان 
راه  آهن مشهد

طرح بازپیرایی میدان راه  آهن همچنین با حضور 
وزیر راه و شهرسازی به بهره  برداری رسید.برای 
اجرای این طرح 125 میلیارد ریال هزینه شده 
است.حدود 2 هکتار از عرصه میدان راه آهن به 
 عنوان پازای شهری و 1.5 هکتار برای حمل  و 
نقل عمومی شامل تاکسی و اتوبوس اختصاص 
یافته اســت. همچنین پارکینگی با قابلیت 92 

جای پارک در این طرح پیش  بینی شده است.
محمدرضــا کایی، شــهردار مشــهد در این 
مراسم اظهار کرد: میدان و ساختمان راه  آهن از 
مهم ترین بناهای معاصر مشهد هستند. بنابراین 
تــاش داریم ایــن میدان الگویی برای ســایر 

عرصه های باز باشد.
در این مراســم از آقای یعقوب دانش  دوســت، 

طراح میدان راه  آهن مشهد تقدیر به عمل آمد.

آب و هوا
 پیش بینی بارش باران و برف

 در اغلب مناطق خراسان رضوی
قدس: هواشناســی خراســان رضوی اعام کرد: با توجه به 
افزایش ابرناکی اســتان امروز تا قبل از ظهر فردا یکشــنبه 
در غالب نقاط اســتان بارندگی خواهیم داشــت که بارش ها 
ابتدا به شــکل رگبار و رعد و برق و ســپس فردا در نواحی 
سردسیر و مناطق کوهستانی به شکل برف و باران پیش بینی 
می شــود. در حین فعالیت امواج مذکور سرعت وزش باد بر 
روی اســتان افزایش و در بخش هایــی با گرد و خاک همراه 
می باشد.همچنین طی امروز دمای هوا در غالب نقاط استان 
روند کاهشی دارد اما در روز یکشنبه تغییرات دمایی در سطح 

استان نامنظم و بسیار اندک خواهد بود. 

خبر
 ناظر گمرکات خراسان رضوی در گفت وگو با قدس:

  شرکت ها پیگیر قطعات خودرویی 
مانده در گمرکات نیستند

قدس آنلاین - رضاطلبی: ناظر گمرکات اســتان خراسان 
رضــوی و مدیــر گمرک مشــهد گفت: در مــورد قطعات 
خودروسازی که چند شرکت در استان خراسان رضوی آن ها 
را وارد می کنند 1۴0 کارتن به وزن 1۴08 کیلو گرم قطعات 
خودرو در انبارهای گمرکات اســتان موجود می باشــد که 
اخطارهای لازم به شرکت ها جهت تسریع در تعیین تکلیف 
و تســریع در ترخیص آن ها داده می شود.امید جهانخواه در 
گفت وگو با قدس آناین با بیان اینکه هیچ مشــکل گمرکی 
درباره خودروســازان استان وجود ندارد، تصریح کرد: ممکن 
اســت خودروسازان ثبت ســفارش خود را انجام نداده و کد 
رهگیری از بانک نیز دریافت نکرده باشند و یا کالا را به گمرک 

اظهار نکرده باشند که از این رو باید آن ها را برطرف نمایند.
وی اظهار داشت: اگر کالاها تمام مجوزات خود را اخذ کرده 
باشند و کد بانکی داشته باشند در کمتر از سه روز ترخیص 
می شــوند و در حال حاضــر واردات از 2۶ روز بــه ۳ روز و 
صادرات از 7 روز به کمتر از یک روز کاهش پیدا کرده است 
که موجب افزایش قدرت رقابت صادرکنندگان به کشورهای 
هدف و همچنین موجب کاهش قیمت تمام شــده کالاهای 
وارداتی نیز شده است.وی افزود: بیش از550 هزار لیتر انواع 
مواد ســوختنی در 11 ماه گذشته در گمرکات استان شامل 
نفت سفید، نفت گاز و بنزین در گمرکات استان کشف شده و 
به مراجع ذیصاح تحویل داده شده است که نسبت به مدت 
مشابه ســال قبل ۳۴ درصد افزایش داشته است.وی تصریح 
کرد: گمرک دوغارون با حجــم ورود و خروج روزانه به طور 
متوســط 800 کامیون در روز فعالیت چشــمگیری در بین 
گمرکات استان دارا بوده و پرکارترین گمرک استان می باشد.

رئیس کل دادگستری خراسان رضوی خبر داد
  آمادگی مجموعه قضایی برای 

 خدمت رسانی مطلوب به مردم 
در ایام پایان سال

قدس:رئیس کل دادگستری خراسان رضوی بر آمادگی کامل 
دادگستری و ســازمان های تابعه قوه قضائیه برای ارائه خدمات 
مطلوب به شهروندان در ایام پایان سال و ایام تعطیل در استان 
تأکید کرد.حجت الاسام والمسلمین مظفری که در جلسه شورای 
قضایی اســتان در محل اداره کل ثبت اسناد و اماک در مشهد 
سخن می گفت، خدمت رسانی به مردم را در کنار مضجع منور 
رضوی به مثابه یک نقطه عطف در زندگی یک خدمتگزار در نظام 
مقدس اسامی عنوان کرد و افزود: مسئولان باید به اعتماد مردم 
ارج نهند و قدر لحظه لحظه دوران مسئولیتشان را برای خدمت 
بهتر به مردم بدانند.وی با اشاره به اقدامات سازمان های تابعه قوه 
قضائیه در استان خراسان رضوی خاطر نشان کرد: امور مربوط به 
اجرای سیاست های کان دستگاه قضایی در استان در قالب شورای 
قضایی با جدیت در حال پیگیری است و با عنایات خداوند متعال 
در این زمینه موفقیت های خوبی نیز کسب شده و در این مسیر 
توجه ویژه حضرت رضا )ع( در حل مشکات برای ما ملموس است.

  سرقت طلا با پوشش کارگر نظافتی

قدس: فرمانده انتظامی مشهد از دستگیری زن جوانی خبر 
داد که به عنوان کارگر خدماتی به منازل مسکونی رفت  و آمد 
و سرقت می  کرد.به گزارش قدس آناین، اکبر آقابیگی با اعام 
این خبر گفت: در پی اعام شکایت یکی از شهروندان مبنی 
بر سرقت مقادیری طا از منزل مسکونی اش، مأموران دایره 
تجســس کانتری ۴0 مشــهد موضوع را به  صورت ویژه در 
دستورکار خود قرار دادند.وی افزود: بررسی های اولیه با توجه 
به شیوه و نوع سرقت انجام شده شک مأموران کانتری ۴0 را 
نسبت به زن جوانی برانگیخت که به عنوان کارگر خدماتی در 
خانه مسکونی مورد نظر رفت  وآمد داشته است. شاکی پرونده 
در اظهــارات خود به پلیس عنوان کرد این زن جوان را یکی 
از آشنایان برای انجام کارهای نظافتی خانه به او معرفی کرده 
و چند روز قبل متوجه ســرقت طا از منزل خود شده است.

آقابیگی ادامه داد: مأموران کانتری در ادامه تحقیقات خود به 
ســرنخ هایی رسیدند که ارتکاب سرقت توسط این زن جوان 
را تأیید می کرد. پلیس این زن جوان را دســتگیر کرد و او به 
انجام سرقت اعتراف کرد. مأموران انتظامی پس از هماهنگی 
با مقام قضایی خانه مســکونی زن ۳5 ساله را بازرسی کردند 
که درنتیجه ۶ دســتگاه گوشی همراه، 1۴1 قطعه گردنبند، 
یک رشته دستبند، پنج جفت گوشواره، 11 حلقه انگشتر و 

مقداری بدلیجات کشف شد که از منازل دیگر دزدیده بود.

  واژگونی یک دستگاه پراید در سبزوار
 4 مصدوم به جا گذاشت

ایرنا: مسئول روابط عمومی مرکز حوادث و فوریت های پزشکی 
دانشگاه علوم پزشکی سبزوار گفت: واژگونی خودروی سواری 
پراید در جاده ســبزوار - نیشابور چهار مصدوم به جا گذاشت.

مسلم فائق نیا افزود: در پی این حادثه که در کیلومتر 25 جاده 
سبزوار - نیشابور رخ داد عوامل اورژانس در صحنه حاضر شدند.

وی اظهار داشت: مصدومان حادثه پس از دریافت خدمات اولیه 
درمانی به بیمارستان امدادی شهید بهشتی سبزوار انتقال یافتند.

  خروج توده 4 کیلوگرمی از شکم
 زن38 ساله

ایرنا: معاون آموزشی دانشــگاه علوم پزشکی سبزوار گفت: 
توده ای چهار کیلوگرمی طی عمل جراحی از شــکم یک زن 

بیمار ۳8 ساله در این شهر خارج شد.
دکتــر ژیا آگاه افــزود: این بیمار با درد و بزرگی شــکم به 
بیمارســتان مراجعه کــرد و پس از معاینــات اولیه و انجام 
سونوگرافی وجود توده ای بزرگ در تخمدانش مشاهده شد.وی 
ادامه داد: بر این اساس بافاصله بیمار در مرکز آموزشی درمانی 
واسعی سبزوار تحت عمل جراحی قرار گرفت و توده ای با وزن 

چهار کیلوگرم با موفقیت از تخمدان این بیمار خارج شد.
پزشــک متخصص زنان و زایمان گفت: این توده شــکمی، 
چسبندگی بسیار شدیدی به روده و تخمدان ها داشت؛ بنابراین 
با انجام تکنیک های مورد نیــاز و حفظ تخمدان، جراحی با 
موفقیت صورت گرفت و هم اکنون وضعیت جسمانی بیمار 

مطلوب و رضایتبخش است.

  تشکیل 200 پرونده تخلف برای 
غرفه داران در نمایشگاه بین المللی مشهد

قدس: رئیس شعبه سیار تعزیرات حکومتی خراسان رضوی 
گفت: بازرسان تعزیرات طی روزهای دهم تا هفدهم اسفند بر 
عرضه و فروش کالاهای اساسی در نمایشگاه بین المللی مشهد 
نظارت داشتند که در بازرسی های انجام شده 200 مورد تخلف از 
جمله گرانفروشی، تقلب در کسب و درج نکردن قیمت، مشاهده 
و منجر به رسیدگی و صدور رأی شد.قاضی امید جلیلی افزود: 
طرح های نظارتی تعزیرات حکومتی تا شانزدهم فروردین 98 
ادامه خواهد یافت و مردم می توانند گزارش ها و شکایت های خود 
را به سامانه پیامکی ۳00001۳5 و یا به تلفن 1۳5 اعام کنند.

  جاده مرگ باز هم حادثه آفرید

قدس: برخورد شــدید دو دستگاه خودروی سواری در جاده 
مشهد-ســرخس هفت مصدوم برجای گذاشت.سرپرســت 
آتش نشانی رضویه گفت: حدود ساعت 12 ظهر روز گذشته بر 
اثر برخورد شدید دو دستگاه خودروی سواری پراید و تاکسی 
پژو و اعام محبوسی سرنشینان داخل آهن پاره ها، گروه امداد 
و نجات آتش نشــانی رضویه به محل اعزام شدند.محمدرضا 
ضیایی افزود: این حادثه در جاده مشهد-سرخس در محدوده 
آبروان و پاسگاه اسماعیل آباد به علت دوطرفه بودن جاده رخ 
داد که متأسفانه براثر شدت برخورد هفت نفر در این تصادف 
مصدوم شــدند.علت برخورد حادثه و میزان خسارت جانی و 

مالی توسط پلیس راهور در دست بررسی می  باشد.

اتصال ریلی شهر بینالود با مشهد
وزیر راه و شهرسازی در خصوص تشویق مردم برای سکونت در شهر جدید بینالود گفت: 
این شهر در منطقه بسیار زیبا جانمایی شده است و برای استقبال اسکان دراین شهرک 
راهبرد توســعه کسب و کار، وجود شهرک صنعتی، حضور نیروهای مسلح در اطراف این 
منطقه و زیبایی های محیطی آن که می تواند جاذبه های زیبای گردشگری در آن خلق شود 
و تمرکز بر توسعه مراکز فرهنگی و ورزشی می شود با تلفیق این موضوعات جذابیت این 
منطقه را افزایش داد تا بتواند ســکنه بیشتری را در خود جای دهد.وی افزود: در طراحی 
این شهرک تنوع ساخت واحدهای مسکونی بویژه واحدهای ویایی، جذابیت بیشتری برای 
افرادی که از زندگی آپارتمانی و زندگی در شهرهای بزرگ و مشکات آن خسته شده اند، 
می تواند فضای مناسبی باشد.اسامی تصریح کرد: یکی از برنامه های وزارت راه و شهرسازی، 
توسعه قطارهای حومه ای اســت و با توجه به مطالعاتی که صورت گرفته است مدیریت 
شهرهای جدید با هماهنگی با راه آهن، اتصال ریل برای شهر جدید بینالود انجام می شود.

سوژه از شما / پیگیری از ما

 قـدس ویـژه خـراسان
در راستای رسالت مطبوعاتی وظیفه 
خود می داند در جهت رفع مشکلات 

مردمی،  سوژه های ارسالی از سوی 
خوانندگان  عزیز    در حوزه های 
شهری، اجتماعی، اقتصادی و ...  را 

پیگیری و منعکس کند .
منتظر سوژه های شما از طریق 

سامانه پیامکی  هستیم.
لطفاً ابتداي پیام کلمه »سوژه« را قید نمایید.

شماره پیامک:   300072305

خطه خورشید4
شنبه  18 اسفند 1397

 2 رجب 1440 9 مارس 2019  
سال سی و دوم  شماره 8922 
ویژه نامه 3307 

k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m
 شماره پیامک: 300072305  |  ارتباط سروش: 0۹03834380۱

@quds95 :کانال سروش

تســنیم: شــبکه فاضاب تایباد پس ازیک دهه از آغاز 
عملیات اجرایی همچنان به  دلیل نرسیدن بودجه، خاک 
می خورد. هم  اکنون فاضاب شــهری تایبــاد به  صورت 
غیربهداشتی وارد کانال ها می  شود و در خروجی شهر از این 
فاضاب برای کشت علوفه دام و سبزی استفاده می کنند به 
 طوری که علوفه و سبزی برای خوراک دام ها تولید می  شود. 
مدت 10 سال است که شبکه فاضاب تایباد ناتمام رها شده 
است؛ طبق اظهارات رئیس اداره آبفای شهری تایباد اگر بنا 
باشد تخصیص اعتبار برای تکمیل پروژه فاضاب شهری 
تایباد به  روال فعلی ادامه پیدا کند بهره  برداری از این پروژه 
50 سال زمان می  برد و مردم تا آن زمان باید چشم انتظار 
افتتاح این طرح باشــند. ســلیمانی، یکی از کارشناسان 
بهداشت شهرستان تایباد می گوید: یکی از خطرناک ترین 
فاضاب ها، فاضاب بیمارستانی است که باید از فاضاب 
شــهری جدا شود یا اینکه در تصفیه خانه ویژه، کلرزنی و 
عــاری از عفونت های خطرناک شــود و پس از تفکیک و 
کلرزنی به شبکه استاندارد فاضاب انتقال یابد. همچنین 
زباله های بیمارستانی به طریق خاص معدوم شوند اما آنچه 
برای مردم خطرناک اســت اینکه فاضاب بیمارستان در 

پشت محوطه بیمارستان رها سازی می شود و از آنجا با تمام 
آلودگی های بیمارستانی به کانال فاضاب غیربهداشتی شهر 
می  ریزد. یک شــهروندهم می گوید: مدت هاست فاضاب 
تنها بیمارستان تایباد بدون تفکیک و کلرزنی وارد محوطه 
پشت بیمارستان می  شود و از آنجا با تمام آلودگی هایی که 
فاضاب بیمارستان دارد وارد کانال آب و فاضاب شهری 
می شود و در خروجی شــهر این فاضاب برای کشاورزی 
استفاده می  شود. محمدی می افزاید: با تمام آلودگی فاضاب 
شهری مشاهده کرده ام که عده ای با استفاده از این فاضاب، 
یونجه، زعفران و گاهی هم سبزی کشت می کنند. رئیس 
اداره محیط  زیست شهرستان تایباد در این باره می  گوید: 

در زمینه فاضاب بیمارســتان چندین بار نامه نوشتیم و 
تذکر دادیم که بیمارستان خاتم الانبیا تایباد به دلیل کمبود 
اعتبارات دولتی متأسفانه هنوز فاضاب این بیمارستان به 
تصفیه خانه مخصوص وصل نشده است. در شورای بهداشت 
هم تذکر داده ایم اما به دلیل کمبود اعتبارات دولتی چاره ای 
ندارند.علــی قیصری می افزاید: درباره کشــت با فاضاب 
شهری به همراه فاضاب بیمارستانی چندین بار از محل 
بازدیــد کرده و تذکر دادیم و وظیفه ممانعت از کشــت با 
فاضاب به عهده جهاد کشاورزی است و ما فقط در این مورد 
می توانیم تذکر  دهیم که کسی هم عمل نمی کند. رئیس 
شبکه بهداشت و درمان تایباد هم در زمینه دفع فاضاب 
بیمارســتانی این شــهر می گوید: مدیریت سیستم دفع 
فاضاب و تصفیه این فاضاب تأمین اعتبار و به پیمانکار 
واگذار شده و طی هفته آینده مشکل فاضاب بیمارستان 
حل می شود.سیدمحمد موسوی می افزاید: تایباد به عنوان 
شهرستان مرزی نیازمند اعتبارات بهداشتی و درمانی خاص 
خود است، ضمن اینکه بیمارستان خاتم الانبیا تایباد قدیمی 
است و اگر مشکل تأمین زمین بیمارستان جدید حل شود 

کار ساخت بیمارستان جدید در تایباد شروع می شود. 

مسئولان بهداشتی شهرستان تایباد  هشدار دادند

آبیاری سبزی و زعفران با استفاده از فاضلاب بیمارستانی 
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